
Поштарина плаћена y готобу Poštarina plaćena u gotovu Poštnina plaćena v gotovu

Stručni loŽA' STROJNI KURJAČ
ГЛАСНИК УДРУЖЕЊА ЛОЖАЧА ДРЖАВНИХ ЖЕЛЕЗНИЦА И БРОДОВА У БЕОГРАДУ

Stručno Udruženje Ložačn Državnih Železnica 1 Brodova u Beogradu 
Glasilo Udruženja Kurjačev Državnih Železnic In Brodov v Beogradu.

Kancelarija Udruženja i redakcija lista nalazi se pri ložionici državnih železnica Beograd. Čekovni račun br. 56551.

ГОД. XII
Излази 12 пута у години. 
Поједини број 1 д и н a р 
Годиш. претплата 12 дин.

Izlazi 12 puta u godini 
Pojedini broj 1 dinar 
Godiš, pretplata 12 din.

Is h a j a 12 krat v letu 
Posamezna številka Idin. 
Letna naročnina 12 din.

Београд 20 Децемб. 1935 
Beograd 20 Decemb. 1935 
Beograd 20 Decemb. 1935

БрО] 1?

Свима члановима u друговима римо-кааго- Svima članovima i drugovima rimo-katoličke 
личкг u аравославне вере, чесаштамо натуаа- i pravoslavne vere, čestitamo nastupajuče praznike 
јуће празнике „Христово рођењеи u нову 1936 „Hristovo Rođenje“ i Novu 1936 godinu, 
годину, Централна уарава. Centralna Uprava.

i*r УЈЕДИтВЊЕ
Ha дан 1 децембра 1918 године после велике no- 

беде Српске војске над нашим непријатељима, који су 
били овладали предратном Србијом ослобођени су сви 
Словени, који данас живе у нашој држави na и који 
нису међу нама, од великог јарма који je нашем сло- 
венском народу био стављен око врата. Овом великом 
славом, која je допринела нашој браћи, „Уједињење“ 
треба захвалити, нашој браћи, и нашим искреним са- 
везницима, који су дали потпоре да се наша велика 
Краљевина Југославија данас створи.

Српска војска, под командом Блаженопочившег 
Краља Александра I Ујединитеља створила je ову да- 
нашњу Краљевину Југославију, која je имала мудрог 
вођу и владара, a који je и свој живот дао за све нас 
синове Његове велике Отаџбине. Наш незаборав- 
љени Краљ Александар I Ујединитељ радећи за добро 
свога народа није жалио ни свој живот. Ми сви Југо- 
словени бићемо увекверни Његовом Краљевском Дому 
и Његовом узвишеном Наследнику Престола нашем мла- 
дом и дичном Краљу Петру II Карађорђевићу, коме he- 
мо сви бити одани и спремни да бранимо нашу ве- 
лику нераздвојну Краљевину Југославију.

Ми у овом нашем скромном чланку, немамо тих 
израза и речи, a нема ни тог писца који би могао опи- 
сати дела нашег Блаженопочившег Краља Александра I 
Ујединитеља и дела оних ратника, који су своје животе 
оставили no гудурама кршних планина борећи се за 
ослобођење и уједињење нашег словенског народа.
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Велико je дело реч „Уједињење Краљевине Југо- 
славије“ јер смо се за ово борили сви ми браћа наше 
Краљевине Југославије и ако je потребно и у будућ-

ности борићемо се да се наше добро никада не поруши и 
остане светла и трајна отаџбина нашег братског и племен- 
ског народа под вођством Династије Карађорђевића.

Наш млади Краљ Петар II има велики задатак да 
положи пред својим народом после његовог пунолества, 
a ми смо уверени да he и Он од лозе Карађорђевића 
бити мудар и војнички васпитан Краљ као што je и био 
Његов велики Отац Блаженопочивши Краљ Александар 
I Ујединитељ који je уз припомоћ српске војске створио 
ову нашу милу и велику Отаџбину.

До данас тачно je се назршило 17 година од na
mer ослобођења од великог непријатеља, који je кињио 
и мрцварио све нас Југословеае и хтео да се угњезди 
и на Балкану, али јуначка крв словенског народа ра- 
стерала je те непријатеље и створила свима Слове- 
нима своју Отаџбину и уједињење да се наш братски 
словенски народ може слободно и небојажљиво кре- 
тати и стварати своје дело, као пример целокупном 
народу.

Ложачи државних железница и бродова као и увек 
и у будуће остаће верни, и у њиховим срцима биће 
урезана трајна успомена на нашег Блаженопочившег Вла- 
дара, који je дао све од себе за ову данашњу велику 
Отаџбину Краљевину Југославију.

Нека je Хвала и Слава нашем Блаженопочившем 
и мудром Краљу Александру I Ујединитељу, a нека 
живи наш млади Краљ Петар II и Његов узвишени 
Карађорђевића Дом.

30. новембра 1935 године Удружење ложача
у Београду. Централа—Београд

№ Цшролне Упрпве-Беогрдд
Указом Његовог Величанства Краља Петра II од 

13-IX-1935 премештен je наш старешина и први Почасни 
потпретседник r. Инж. Јован Н. Ђурковић, шеф вуче 
Генералне дирекције државних железница у Суботици 
a решењем господина Министра Саобраћаја постављен 
за в. д. начелника Машинског оделења.

Господцн Инж. Јован Н. Ђурковић, као наш ста- 
решина и Почасни први ппретседник Удружења увек je 
био на томе гледишту да штити интересе најмлађих 
службеника и о њима као њихов искрени старешина 
водио рачуна. Он, увек je био тај да нас ложаче у 
свему заштити и заступа наше интересе не само што 
je наш Почасни први потпретседник, већ зато, што као 
старешина и некадањи шеф ложионица нас ложаче по- 
знаје и цени рад наше струке, која je служба наше 
бранже једна од најтежих грана у државним желез- 
ницама. Познавао je увек ове наше тешкоће и зато je 
као наш добар старешина и искрен пријатељ био ра- 
сположен према нама ложачима и увек водио рачуна 
о нама.

У име свију чланова ми му честитамо ново звање 
и положај и желимо нашем Почасном првом потпрет- 
седнику Удружења успеха у раду, a ми сви ложачи као 
његов потчињени службеници радићемо увек искрено, 
поуздано и верно за добро наше државне железпице и 
на добро наше Отаџбине.
30 новембра 1935 године Управа.

у Београду.

Iz Centralne Uprove-Beogrnd
Ukazom Njegovog Veličanstva Kralja Petra II od 

13-X-1935 premešten je naš starešina i prvi Počasni potpred- 
sednik g. Inž. Jovan N.*Đurković‘, šef vuče Generalne direk
cije državnih železnica u Subotici a rešenjem gospodina 
Ministra Saobraćaja postavljen za v. d. načelnika Mašinskog 
odelenlja.

Gospodin Inž. Jovan N. Đurković, kao naš starešina 
i Počasni prvi potpretsednik Udruženja uvek je bio na tome 
gledištu da štiti interese najmlađih službenika i o njima kao 
njihov iskreni starešina vodio računa. On, uvek je bio taj 
da nas ložače u svemu zaštiti i zastupa naše interese ne 
samo što je naš Počasni prvi potpretsednik, veš zato, kao 
starešina i nekadanji šef ložionica nas ložače poznaje i ceni 
rad naše struke, koja je služba naše branže jedna od naj
težih grana u državnim železnicama. Poznavao je uvek ove 
naše teškoće i zato je kao naš dobar starešina i iskren 
prijatelj bio raspoložen prema nama ložačima i uvek vodio 
računa o nama.

U ime sviju članova mi mu čestitamo novo zvanje 
i položaj i želimo našem Počasnom prvom potpredsedniku 
Udruženja uspeha u radu, a mi svi ložači kao njegovi pot- 
činjeni službenici radićemo uvek iskreno, pouzdano i verno 
za dobro naše državne železnice i na dobro naše Otadžbine. 
30. novembra 1935 godine Uprava,

u Beogradu.
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Из Централне упрабе Београд
Наше удружење ложача државних железница и 

бродова Краљевине Југославије увек je настојало на 
томе да се првенствено све чланство на основу посто- 
јећих Закона регулише у што већем броју, како би чла- 
нови обезбедили себе и своју породицу за време свог 
службовања у државним саобраћајним устаиовама.

Много чланова-ложача постоји данас као дневни- 
чари, који имају више година ове дневничарске службе, na 
услед престарелости данас се такви службеници одби- 
јају од тражења регулисања свога положаја и не могу 
себе ни на који начин обезбедити, већ овакви службе- 
ници су изложени да просто напросто после прекида 
службе било неспособним или непотребним остану са 
својом породицом на улици, ако дотле није регулисан 
no радничком правилнику.

Поједини пак ложачи подносили су своја ориги- 
нална документа својим старешинама тражећи да се 
регулишу, али те њихове жеље и молбе и данас леже 
no Дирекцијама чекајући неки кредит или су пак од- 
бивени без икаквих мотивација, a вероватно услед не- 
мања кредита.

Многи пак чланови, нису се ни трудили да благо- 
времено обезбеде себе и регулишу свој положај, већ 
чекајући да га Дирекција регулише остао je и данас, 
дневничар. Дирекција на основу Закона не може никога. 
регулисати a да тај дотични службеник ne тражи ово 
na зато се скреће члановима пажња да све припреме 
што им je потребно да би се једанпут обезбедили за 
даљи ток CEora службовања у саобраћајним установама

За регулисање ложача потребна су им ова до- 
кумента:

1) уверење да je свршио 4 разреда основне школе;
2) уверење војног округа о регулисању војне 

обавезе;
3) крштеница;
4) уверење среског суда да није под старатељством;
5) уверење окружног суда да није под стечајем;
6) уверење окружног суда да није осуђиван;
7) уверање окружног суда да није под истрагом;
8) уверење ложионице или речне пловидбе о служ- 

бовањи;
9) уверење о положеном стручном државном испиту;
10) уверење општине о владању и понашап,у;
11) крштенице деце (ако их има);
12) венчаница (ако je жењен);
13) сведоџба о држављанству од полициске власти;
Препоручујемо свима члановима на територији наше

Отаубине да се увек сами побрину за сва ова доку- 
мента и своје молбе са овим документима предају 
својим шефовима јединица тражећи да се регулишу na 
основу Закона о саобраћајним установама.

Onaj ложач код саобраћајних установа који тражи 
регулисање мора претходно имати две године непре- 
кидне службе и положен државни стручни испит за 
ложача.

Централна управа he увек као што je и сада на- 
стојати код наших виших старешина да се наши чла-

нови регулишу, како би се њихова егзистенције могла 
обезбедити.

О предњем извештавамо све чланове ради знања 
и поступка.
26. новембра 1935 године. Централа—Београд. 

Београд.

Iz Centrolne uproue Beograd
Naše udruženje ložača državnih železnica i brodova 

Kraljevine Jugoslavije uvek je nastojalo na tome da se 
pvrenstveno sve članstvo na osnovnu postojećih Zakona re- 
guliše u što većem broju, kako bi članovi obezbedili sebe 
i svoju porodicu za vreme svog službovanja u državnim 
saobraćajnim ustanovama.

Mnogo članova-ložača postoji danas kao dnevničar 
koji imaju više godina ove dnevničarske službe, pa usled 
prestarelosti danas se takvi službenici odbijaju od traženja 
regulisanja svoga položaja i ne mogu sebe ni na koji na
čin obezbediti, već ovakvi službenici su izloženi da prosto 
naprosto posle prekida službe bilo nesposobnim ili nepo
trebnim ostanu sa svojom porodicom na ulici, ako dotle 
nije regulisan po radničkom pravilniku.

Pojedini pak ložači podnosili su svoja originalna do
kumenta svojim starešinama tražeći da se regulišu, ali te 
njihove želje i molbe i danas leže po Direkcijama čekajući 
neki kredit ili su pak odbiveni bez ikakvih motivacija, a 
verovatno usled nemanja kredita.

Mnogi pak članovi, nisu se ni trudili da blagovremeno 
obezbede sebe i regulišu svoj položaj, već čekajući da ga 
Direkcija reguliše ostao je i danas dnevničar. Direkcija na 
osnovu Zakona ne može nikoga regulisati a da taj do
tični službenik ne traži ovo, pa zato se skreće članovima 
pažnja da sve pripreme što im je potrebno da bi se jedan
put obezbedili za dalji tok svoga službovanja u saobraćaj
nim ustanovama.

Za regulisan je ložača potrebna su im ova dokumenta i'
1) uverenje da je svršio osnovnu školu;
2) uverenje vojnog okruga o regulisanju vojne obaveze;
3) krštenica;
4) uverenje sreskog suda da nije pod starateljstvom;
5) uverenje okružnog suda da nije pod stečajem;
6) uverenje okružnog suda da nije osuđivan;
7) uverenje okručnog suda da nije pod istragom?
8) uverenje ložionice ili rečne plovidbe o službovanju;
9) uverenje o položenom stručnom državnom - ispitu;
10) uverenje opštine o vladanju i ponašanju;
11) kršteiice dece (ako ih ima);
12) venčanica (ako je oženjen);
13) svedodžba o državljanstvu od policiske vlasti. •
Preporučujemo svima članovima na teritoriji naše Ota

džbine da se uvek sami pobrinu za sva ova dokumenta i 
svoje molbe sa ovim dokumentima predaju svojim šefovima 
jedinica tražeći da se regulišu na osnovu Zakona o sao
braćajnim ustanovama.

Onaj ložač kod saobraćajnih ustanova, koji traži regu- • 
lisanje mora prethodno imati dve godine neprekidne službe 
i položen državni stručni ispit za ložača.
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Centralna uprava će uvek kao što je i sada nastojati 
kod naših viših starešina da se naši članovi regulišu, kako 
bi se njihova ekzistencije mogla obezbediti.

O prednjem izveštavamo sve članove radi znanja i 
postupka.
26. novembra 1935 godine. Centrala—Beograd

Beograd.

m Центрвлне Управе-Беогрод
У току ове године месеца фебруара одржан je 

ванредни конгрес, пошто je одлуком Господина Мини- 
стра саобраћаја био поништен редован, који je био 
одржан у Сплиту у месецу августу 1934 године.

Да се не би одржавала два конгреса у једној го- 
дини Централна управа учинила je предлог свима Обла- 
сним управама тражећи њихову сагласност од којих je 
и добила и упутила молбу и Министарству ради по- 
требног одобрења да се конгрес не одржи редован у 
овој години, већ да се одложи за 1936 годину.

Молбу коју смо упутили и добијени одговор од 
Генералне дирекције доносимо у целости:

МИНИСТАРСТВУ САОБРАЋАЈА 
(Општем оделењу)

БЕОГРАД

Централној управи удружења ложача државних 
железница и бродова Краљевине Југославије, част je 
доставити и умолити Министарство следеће:

Ha дан 24 и 25 фебруара 1935 године, одржан je 
ванредни конгрес Удружења у Београду, a у вези- од- 
луке Господина Министра Саобраћаја М. с. бр. 22740/34 
од 19 децембра 1934 године, пошто je истим решењем 
поништен редован X конгрес, који je одржан у Сплиту 
на дан 17, 18 и 19 августа 1934 године. Ha ванредном 
конгресу донесена je одлука да се овогодишњи XI 
редован одржи у Сарајеву.

Централна управа удружења ложача расматрајући 
одлуку ванредног конгреса и издатака коштања сваког 
конгреса као и коштања X и ванредног дошла je до 
vfieijerta и закључка да би било правилно и корисно 

Удружење, да се у овој години не одржи редован 
Јнгрес, већ да се исти има одгодити за 1936 годину. 

Ову своју одлуку Централна управа je доставила свима 
Обласним управама тражећи њихово мишљење и сагла- 
сност no питању неодржавања конгреса у 1935 години 
и одлагања до 1936 године, од којих je добила потпуну 
сагласност са молбом да се умоле надлежни за овај 
предлог који je покренула сама управа.

Поред издатака новчаних на конгресу ако би се 
одржао не би се имало шта решавати na je зато и по- 
будило Удружење да тражи сагласност од Министарства 
н од својих Обласних управа.

Из напред изложеног a у интересу штедње нашег 
Удружења, част нам je умолити Министарство за одо- 
брење и сагласност да се у овој години не одржи 
редован XI конгрес, већ да се исти одгоди за 1936

годину. Напомињемо Министарству да би се овај од- 
ложени конгрес одржао према нашим Правилима у 
првом тромесечју 1936 године.

Уверени да ће нам Министарство изаћи у сусрет 
и дати потпуну сагласност и одобрење, остајемо уна- 
пред захвални и учтиви.

Са особитим поштовањем,
Секретар, Претседник,

Драгомпр Кнежевић, с. р. Милош Ћосић, с. р.

Централној упраби стручног и хуманог 
удружења ложача држабних железница 

и броАоба
Београд

У вези преставке тог Удружења од 22. VII. т. г. 
под бр. 229/35 поводом тражења одобрења за одла- 
гање овогодишњег конгреса удружења, извештава се, 
да према упутству Министарства caočpahaja у акту М. 
с. бр. 20965 од 2. XI. r. г. предметно питање има да 
реши само удружење у смислу својих правила.

О предњем извештава се ради знања и даљег 
управљања.

По наредби 
Генералног директора 

в. д. Начелника општег оделе!на 
Стеван Велтер, с. р.

Iz Centralne Uprnee-Beosrad
U toku ove godine meseca februara održan je van- 

redni kongres, pošto je odlukom Gospodina Ministra sao
braćaja bio poništen redovan, koji je bio održan u Splitu 
u mesecu avgustu 1934 godine.

Da se ne bi održavala dva kongresa u jednoj godini 
Centralna uprava učinila je predlog svima Oblasnim upra
vama tražeći njihovu saglasnost od kojih je i dobila i upu
tila molbu i Ministarstvu radi potrebnog odobrenja da se 
kongres ne održi redovan u ovoj godini, več da se odloži 
za 1936 godinu.

Molbu koju smo uputili i dobijeni odgovor od Gene
ralne direkcije donosimo u celosti:

MINISTARSTVU SAOBRAĆAJA 
(Opštem odelenju)

BEOGRAD

Centralnoj upravi udruženja ložača državnih železnica 
i brodova Kraljevine Jugoslavije, čast je dostaviti i umoliti 
Ministarstvo sledeče:

Na dan 24 i 25 februara 1935 godine, održan je van- 
redni kongres Udruženja u Beogradu, a u vezi odluke Go
spodina Ministra Saobraćaja M. s. br. 22740/34 od 19 de
cembra 1934 godine, pošto je istim rešenjem poništen re
dovan X. kongres, koji je održan u Splitu na dan 17, 18 
i 19 avgusta 1934 godine. Na vanrednom kongresu done
sena je odluka da se ovogodišnji XI redovan održi u Sarajevu.
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Centralna uprava udruženja ložača rasrnatrajući odluku 
vanrednog kongresa i izdataka koštanja svakog kongresa 
kao i koštanja X i vanrednog došla je do ubedjenja i za
ključka da bi bilo pravilno i korisno po Udruženje, da se 
u ovoj godini ne održi redovan kongres, već da se isti 
ima odgoditi za 1936 godinu. Ovu svoju odluku Centralna 
uprava je dostavila svima Oblasnim upravama tražeći nji
hovo mišljenje i saglasnost po pitanju neodržavanja kon
gresa u 1935 godini i odlaganja do 1936 godine, od ko
jih je dobila potpunu saglasnost sa molbom da se umole 
nadležni za ovaj predlog koji je pokrenula sama uprava.

Pored izdataka novčanih na kongresu ako bi se odr
žao ne bi se imalo šta rešavati pa je zato i pobudilo Ud
ruženje da traži saglasnost od Ministarstva i od svojih 
Oblasnih uprava.

Iz napred izloženog a u interesu štednje našeg Udru
ženja, čast nam je umoliti Ministarstvo za odobrenje i sa
glasnost da se u ovoj godini ne održi redovan XI kongres 
već da se isti odgodi za 1936 godinu. Napominjemo Mi
nistarstvu da bi se ovaj odloženi kongres održao prema 
našim Pravilima u prvom tromesečju 1936 godine.

Uvereni da će nam Ministarstvo izaći u susret i dati 
potpunu saglasnost i odobrenje, ostajemo unapred zahvalni 
i učtivi.

Sa osobitim poštovanjem,
Sekretar, Pretsednik,

Dragomir Knežević, s. r. Miloš Ćosić s. r.

Centralnoj upravi stručnog i humanog udru
ženja ložača državnih železnica i brodova

Beograd

U vezi prestavke tog Udruženja od 22. VII. t. g. pod 
br. 229/35 povodom traženja odobrenja za odlaganje ovo
godišnjeg kongresa udruženja, izveštava se da prema uput. 
stvu Ministarstva saobraćaja u aktn M. s, br. 20965 od 2. 
XI. t. g. predmetno pitanje ima d r . tr o udruženje u 
smislu svojih pravila.

O prednjem izveštava se radi znanja i daljeg upravljanja.
Po naredbi 

Generalnog direktora 
v. d. Načelnika opšteg odelenja 

Stevan Valter s. r.

Из Обласне Упрабе.Београд
У нашем листу бр. 11 на стр. 8 штампане су по- 

моћи дате члановима у времену од 1. VI. 1935 до 20. 
X. 1935 године, у којима се налазе и имена регулисаних 
службеника у погледу исплате боловања, a овогодишња 
скупштина je решила да се помоћ — боловање даје 
само дневничарима ложачима на територији наше Обл? 
сне управе.

Поједине наше чланове побудило je то, што су 
ломоћи даване и штампане и за регулисане чланове. 
Обласна управа Београд даје следећу исправку:

Исплата боловања пре овогодишње скупштине из~ 
вршена je појединим члановима регулисаним који су 
имали право, п? су Пододбори после скупштине доста- 
вили ове признакице нама ради попуне депозита, те 
с тога не треба да се буне чланови зашто су имена 
регулисаних уписани у овоме листу, јерје њима помоћ 
дата пре овогодишње скупштине, a депозит послат 
после одлуке скупштине.

Молимо чланове да не сматрају да je према одлуци 
учињена неправилна исплата, већ je само депозит послат 
no признаницама и књижено наравно no пријему при- 
знаница после скупшгине као дата помоћ, али датуми 
исплате су npe 25 и 26 мзја 1935 године када je до- 
несеиа одлука само за дневничаре ложаче.

Предње достављамо члановима и надлежнима ради 
знања.
24 новембра 1935 године Претседник,

Београд. Петар Радић, с. р<
Секретар,

Фрања Шустек, с. р.

Зааисник
XI редобне годишње скупштине 

Обласне управе удружења ложача и бродара из 
Београда, одржана на дан 25 и 26 маја 1935 године 

у Београду у сали хотела „Ројал“.
— Наставак —

III Дневног реда
Г. A. Петрикић на прошлогодишњој скупштини 

изабран je за секретара Обласне управе Београд Наш 
друг Јосип Зупанац, наш члан удружења, који je ову 
дужност вршио све до 20 августа 1934 године, када je 
и премештен у ложионицу Зајечар за чувара водоцрпа 
Криви Вир.

После одласка Јосипа Зупанца, Обласна управа 
остала je без секретара, и на седници одржаној на дан 
6 новембра 1934 године, изабрали су чланови мене и 
дали мч поверење да ja као секретар Обласне управе 
Београд обављам своју дужност. Ja сам се драговољно 
примио ове дужности и настојавао сам на томе, да се 
као нов функционер који нисам био никада у нашем 
удружењу на ма каквом положају упознам са радом 
наше Обласне управе и саме администрације која се 
спроводила и спроводи данас у нашем удружењу.

Своју дужност обављао сам како то захтевају на- 
ши друштвени прописи. Kao што рекох нисам био упо- 
знат наравно са административним пословима али сам 
сватио ову дужност. Све оно што je било потребно ja 
сам радио и на време отправљао. Мени je била жеља 
да се сав наш административни рад увек на време от- 
прави т. ј. одговори сваком пододбору или поверени- 
штву a њихова тражења што смо и учинили, јер то и 
^ами делегати који су као функционери појединих под- 
одбора или повереништва врло добро знају.

У току минуле године наше je удружеље односно 
Обласна управа уписала приличан број нових чланова, 
које ћу вам овде изнети no пододборима и то: Рума 1
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Земун 3, Смедерево, Ћуприја 3, Краљево 1, Крушевац 
1, Цр. Крст 15, Зајечар 6, Скопље ништа, Генер. Хан- 
рис 1, Кичево ништа, Прилеп 1, Градско дишта. ^кле 
у току прошле и ове године уписано je 35 нови ча- 
нова.

Према томе ви другови врло добро знате < се 
овај уиис наравно учинио уз припомоћ функционе из 
пододбора или Повереништва и тиме je садање б <о 
стање и то: Рума 44, Земун 73, Београд 109. Сме е- 
во 25, Ћуприја 41, Краљево 33, Крушевац 39, Цр. К^ст 
35, Зајечар 43, Скопље 89, Г. Ханрис 23, Киче' 34, 
Прилеп 29, и Градско 20. 'Укупно данас има чг "ва 
573, као што сами знате наш адмипистративни рад е- 
меном сваке године развио се je много који he у 
будуће исто тако вероватно у огромној величини, ,ер 
сами знате како се код нас и колико се отправило 
предмета и завело у протокол што he те се и сами 
уверити из овог мог данашњег извештаја. Kao што ре- 
кох адм-инистрације je било доста и ми смо je сами 
развили преко наших Пододбора и Повереништва тако 
да данас наши поједини функционери су у Пододбо- 
рима и Повереништвима потпуно упознати са отправ- 
љањем наше администрације и тиме олакшали рад сво- 
ме Пододбору односно повереништвима a и самој Об- 
ласној управи

У току ове године заведено je предмета у дело- 
водни протокол примљено 833 a послано je 1129. Из 
овога се види да je сама Управа на добивена акта раз 
вила ту администрацију и више послала него што je 
примила што значи, да je рад наше администрације био 
развијен и на време отправљан сваком нашем Подод- 
бору и Повереништву. Више послато предмета него 
што je примљено не треба да вас буни, јер je овде ра- 
чунато и оно, што je под једним бројем било да je рас- 
пис или ма какво објашњење упућивано свима нашим 
Пододборима и Повереништвима. Од појединих Подод- 
бора и Повереништава примљено je предмета и то:

Од Повереништва Руме примљено je 19 a послано 
54, од Пододбора Земун примљено je 37 a послано 73, 
од Пододбора Смедерева примљено je 17 a послано 53, 
од Пододбора Ћуприја примљено 25 a послано 63, 
од Пододбора Крушевац примљено je 22 a послано 49, 
од Пододбора Цр. Крст примљено ja 22 a послано 61, 
од Пододбора Зајечар примљено .je 27 a послано 57, 
од Пододбора Скопље примљено je 24 a послано 62, 
од Пододбора Г. Ханрис примљено je 57 a послато 70, 
од Пододбора Кичево примљеио je 39 a послано 64 и 
од Пододбора Прилеп примљено je 32 a послано 62 и 
од Повереништва Градско примљено je 24 a послано 11.

Укупно примљено 833 a послано 881. Из овога се 
види господо колико смо ми предмета примили a ко- 
лико послали појединим нашим Пододборима и Пове- 
реништвима.

Од ових посланих и примљених нашим Пододбо- 
рима и Повереништвима примљено je равно предмета 
од надлештава, Дирекције и других установа и члано- 
ва предмета 117, a ова управа лично je писала no раз- 
ним тражењима и питањима предмета 364 што je исто 
тако и послато Дирекцији и другим установама лицима

и надлештвима предмета 160 и од овог броја у Бла- 
гајнн као потребни за правдање докумената за уплату 
и исплату отишло je предмета 155.

Дакле као што видите другови рад моје дужно- 
сти спровео сам онако колико сам могао. Молио бих 
још другове делегате, да после завршене скупштине 
да се не растурају већ да им се даду податци о ис- 
плати наше помоћи све оно што je потребно да се ова 
исплата изврши и како се иста са којим документима 
исплати.

Г. Pajuh. Господо делегати и другови, чули сте 
извештај секретара, сада he вам прочитати свој изве- 
штај благајник. Даје реч благајнику.

IV Тачка дневног реда
Г. Станимировић. Вас поздрављам драги моји дру- 

гови, делегати и господо гости са добро ми дошли. 
Драги другови Ви сте ми прошле године на скупштини 
дали поверење и изабрали ме за благајника да рукујем 
са имовином удружења. Драги другови, тешка je и на- 
порна наша служба, ja сам кад год дођем са пута до- 
лазио у нашу канцеларију да видим шта има ново и да 
посвршавам своје послове. Другови дошло je време да 
вам полажем рачун што морам урадити. Ja hy Вам под- 
нети рачун за друго полугође 1934 године и за прво 
полугође 1935 године. Драги другови може бити и не- 
ке грешке али за ту грешку морам ja да одговарам na 
ако што и треба да платим. Молим Вас, ja ћу вам сада 
прочитати биланс a Ви узмите парче хартије и забеле- 
жите и саберите да видимо да ли се слаже самном. У 
књизи благајне има једна грешка у нумерисању, али то 
he наш претседник надзорног одбора да објасни.

Дакле чујте 
Улаз:

Пренос салда из 1934 године динара 53.643.80
од чланског улога 112.547.—
од М. Станковића дуг л 100.—
од Њ. В. Краља за славу >> 1.168,—
од Централне управе кирија и дуг „ 2.851.75

Укупно
Излаз:

динара 170.310,55

Пододборима депозит динара 15.070,—
Прилог за прославу Љуб. и Cap. 950.—
За правну заштиту „ 500.-
За фонд Њ. В. Краља h 5.000 -
За венац

V 500 —
25°/0 Централној управи л 21.319.25
Кирија, освет. и др. заједно за Центр. дин. 4.550,—
За изборне листице динара 300.—
Плата особљу „ 9.025,—
Слава 1934 године 11 3.115 —
Дијурна конгреса 11 13.927.50
Разне таксе

>1
1.016.25

Одржавање конгреса 1f 2.112.30
Обласној управи бродара чланар. 11 315 —
За боловање члановима 11 19.108 —
Трошкови прошлогод. скупштине >1

645.50
Свега динара 99.779.57
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Иниентар:
Код Обласне управе динара 3.716,—
Код пододбора и повер. „ 1.761.—

Свега динара 5.477.— 
Драги другови и ово je све што имамо. Ha за- 

хтев ja ћу да Вам све покажем a и готове nape. Ево 
другови ово стање нашао je и Надзорни одбор као 
тачно и исправно потврдио својим потписима (показује 
члановима књигу).

Г. Pajuh, господо делегати чули сте извештај бла- 
гајника. Он нам je цитирао став no став. Taj његов из- 
вештај потписао je и Надзорни одбор na не треба да 
га ми контролишемо јер je то дужност надзорног од- 
бора. Да пређемо на 5 тачку дневног реда.

V Тачка дневног реда

Г. Малоје Ивановић. Поштовани гости изасланици 
Дирекције, делегати и другови, ja Вас све поздрављам. 
Господо, ja сам за претседника надзорног одбора иза- 
бран на прошлогодишњој скупштини. Ha жалост, неке 
моје колеге бунили су се против tora наводећи да ja 
и остали в. д. машиновође немамо права у удружењу. 
Господо делегати ово je смешна појава и ja то одби- 
јам. Прећићу на рад Обласне управе, господо делегаги, 
Рад претседника Обласне управе то je испод сваке кри- 
тике. Господо овде има једна признаница на 1400.— 
Динара која je исплаћена неправилно, питам на основу 
Чега je претседник исплатио нека да свој извештај.

Господо књигу благајне сам прегледао. Господо 
Друштвена правила предвиђају да надзорни одбор мора 
Дајмање трипута годишње прегледати рад благајника, и 
°стале управе, a ja сам свега двапута прегледао. Ja сам 
КоД благајника све прегледао, он je и Вама своју греш- 
Ду казао, та грешка није тако страшна, она се састоји 
У томе што je давању редним бројевима погрешио ина- 
Че je све остало тачно и исправно. Стање no билансу 
Доје je он изнео и које сам ja нашао и у своју књигу 
Убележио слаже се у свему. Господо нашао сам неке 
пРизнанице као неправилно исплаћене, оне нису увође- 
Не У књигу благајне. Опет кажем да je рад претседни- 

Обласне управе испод сваке критике. Прво hy се 
3аДржати на боловању Јевремовића. Ево овде да Вам 
п°кажем препис записника где сам ja оквалификован
Kao разорач удружења зато што критикујем неправи-
Дан рад. Опет да се вратим на боловање Јевремовића 
°н није имао права на помоћ за боловање. Овде из 
^вога записника види се да je на заједничкој седници 

кравног и Надзорног одбора решеио да се овај пред- 
MeT изнесе пред скупштину na нека она реши да ли je 
^евремовић имао право на боловање или не т. ј. на по- 

Претседник Обласне управе je прешао преко тога 
Решења и исплатио 1050 динара на име боловаља Јев- 
Ремовићу. Тражим да се овде покаже акт ложионице 

емун у коме je извештај о боловању Јевремовића. 
1Чита се акт) из овога акта види се да je Јевремовић 
због старости и слабости предложен за пензију. Даље 
г°сподо, овде има још једна признаница на 250,— ди- 
НаРа исплаћена на име посмртнине за дете. Претседник

je неиспитујући право стање ствари једноставно наре- 
дио исплату. Господо после се je утврдило да je дете 
ванбрачно те према томе није се смела исплатити по- 
смртнина. За ово je крив претседник Обласне управе 
он није требао одмах да исплаћује већ je претходно 
требао да испита ствар, a затим он није смео никако 
да исплати члану већ само да јави пододбору у Зему- 
ну да му оно исплати a он да попуни депозит подод- 
бора. Тако бар предвиђају наша правила.

Даље господо исплаћено je no налогу претседника 
Обласне управе 800.— динара на име неких књига које 
je требало распродати преко повереништва и пододбо- 
ра. Ова je сума исплаћена без одобрења. За ово прет- 
седник није био надлежан, он je господо делегати ов- 
де прекорачио своју надлежност.

Господо има још ствари, али то ћу изнети доцни- 
је. Ga радом благајника ja сам потпуно задовољан са- 
мо хоћу да напоменем да о исплатама и благајник треба 
да поведе рачуна a не само да исплаћује не испитују- 
ћи ствар зашта и коме треба исплатити.

To je мој извештај, ако Ви сматрате да сам не- 
што неправилно урадио Ви сте ту na судите, ja Вас 
све поздрављам.

Г. Pajuh, господо делегати и другови, чули сте 
извештај претседника нвдзорног одбора. Ja као прет 
седник скупштине хоћу да приметим што претседник 
надзорног одбора наиме он није у своме извештају пре- 
цизирао када су те исплате учињене и када je он те 
грешке нашао. Господо делегати да не би губили вре- 
мена ja сматрам да не би требало нападати један дру- 
гога, лако je критиковати али je тешко радити. Ми смо 
овде дошли да решавамо опште питање. Даље што 
се тиче акта којим je тражен извештај за боловање Je- 
времовића молим да се претседник надзорног одбора 
изјасни да ли je тај извештај он тражио или Обласна 
управа. Ja мислим да то није његова надлежност и да 
он то не може да ради без управе. Питам да ли je то 
констатовао у своме записнику. Да се покаже тај из- 
вештај, да видим да ли сам га ja потписао, јер мени je 
стало да се то разјасни и да видим да ли je неко ствар- 
но хтео да ми подвали. Господо молим за објашњење 
no овоме п ед свима делегатима да се не би десило 
да сам ja допринео да се у Вашем раду покажу непра- 
вилности. (Настаје прегледање акта) пошто су прегле- 
дали акта даје се извештај r. инж. Гавриловићу да je 
његов извештај потпуно тачан и исправан.

Г. Pajuh, објашњава случај и моли г. инж. Гаври- 
ловића за извињење.

Г. Papuk, драги другови ja сам се случајно пре- 
бацио, извештај г. шефа je у свему исправан. ТВегов 
извештај je тачан и садржи стваран број дана болова- 
ња. Он je дао извештај за Резача и он je исправан, a 
за Ђоху je потписао управни и надзорни одбор подод-

у Земуну. Ja Вас молим господине шефе примите 
М' извињење.

Г. <t>UMUnoBuh. господо делегати, чули сте извеш- 
raj 'чзетседника надзорног одбора, ja се са њиме сла- 
же јер молим Вас лепо, претседник обласне управе 
nn“ .-ero што донесе одлуку за исплату мора прво да
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види на основу чега исплаћује. Види се да и претсед 
ник надзорног одбора незна шта je потписивао и ис- 
плаћивао. Ha основу чега je ort исплатиО Раку Ђорђе- 
вика, за посмртнину умрлог му детета. Молим да се 
то објасни. Ja мислим да наш претседник треба да зна 
шта треба да се поднесе за исплату посмртнине. Ево 
ja ћу сад рећи (објашњава шта je све потребно). Ja 
тражим да се ово стави на терет претседника Обласне 
управе. (Пита: Питам Вас да ли се слажете са тиме, 
упадају слажемо се слажемо се).

Г. Pajuh, Дакле како видим no овој тачци смо се 
упустили у велику дискусију, молим да се иде даље.

Г. Радић, Драги другови и делегати, мене Лаза 
Филиповић осуђује што се нисам упустио у испити- 
вање брачности детета. Ви добро знате да ми скоро 
ни један немамо napa, na кад дође тај случај ja мислим 
да треба један другом да помогнемо. Господо ja овде 
нисам учинио ништа самовласно. Ja примам на себс 
да ja платим ових 250 динара.

Г. Станимировик, драги другови, да Вам ja кажем 
поводом ових признаница које су неисправно исплаћене. 
Ja те признанице нисам уводио. Ja сам био код куће, 
код мене су дошли Рака и претседник обласне управе 
тражили су ми nape. Ja сам их питао на основу чега 
да им платим, покажи ми умрлицу. Тада ми je претседник 
обласне управе рекао исплати ти њему a он he донети 
умрлицу, a ако не донесе умрлицу ja ћу то платиги, 
Ja сам то и учинио ау књигу благајне нисам ни уводио.

Г. Pajuh, господо делегати, ja мислим да je Радић 
поступио као човек. Он господо делегати није могао 
да буде нечовек када je нашем члану дете било мртво 
на столу он није могао да од њега тражи потребна до- 
кумента. Ja предлажем да се ово призна.

Г. Филииовић, господо делегати претседник скуп- 
штине каже да ja нападам Радића и да он није крив, 
ja Вам кажем да je он крив. Он није смео лично да 
исплати, пододбор у Земуну има депозит na je он тре- 
бао и да исплати a не Обласна управа, Тражим да се 
ово стави на терет Радићу.

Г. Манојловић, господо делегати ja сам у то време 
био претседник надзорног одбора у Земуну, када je 
дете умрло. отац je био на путу, мајка je плакала, дете 
je било незаконито. Мајка je дошла код нас и моли помоћ, 
ja сам питао г. шефа шта да радимо, a он je рекао 
имате депозит na дајте, акотај издатак буде неправилан 
ви покупите прилог међу собом na ту суму попуните. 
Отац озог умрлог детета рекао ми je, na пошто нема 
права на дете незаконито да добије посмртнину on he 
кад буде дошао у могућност да нам то врати.

Г. Станимпровић, другови ja мислим да смо о 
овој ствари доста дискутовали. Мени се пребацује да 
ja нисам требао да исплатим, гесподо делегати ja кад 
видим на признаници потпис наредбодавца ja тај доку- 
менат исплаћујем. Ja нисам дужан да испигујем исправ- 
ност докумената.

Г. Вирц. Гисподо делегати, за овај случај није

крив само претседник Обласне управе него и пододбор 
у Земуну, јер када je он добио извештај да je дете 
умрло он je морао да зна да ли je то дете брачно или 
не. Предлажем да се ово сгави прегседнику Обласне 
управе на терет,

Г. Ивановић. Господо делегати, овај акт којим je 
тражен извештај о боловању Језремовића писао je прет- 
седник Обласне управе a не ja, јер то није ни била 
моја надлежност. До овога je дошло на тај начин јер 
сам ja увео такав ред да се без сагласности надзорног 
одбора не може ниџзта исплатити. За ово питање од- 
носно болован^а Јевремовића ушло je у записник да то 
реши скупштина a то сам и прочитао овде пред Вама.

Г. Радић, Другови нисмо дошли овде да се свађа 
мо, све je у реду. Озо што je претседник надзорног 
одбора нашао то je он пронашао пре три дана. Он сво- 
ју дужност није вршио онако како то наша правила 
предвиђају и то he посведочити његови чланови. Гос- 
подо што се тиче издатих 800.— динара за књиге, ja 
ћу, ако их не продам сам платити. Господо све издат- 
ке које сам учинио и за које ме данас претседник над- 
зорног одбора терети ja ћу примити на себе ако je то 
неправилно. Другови, ja сам посмртнину за дете испла- 
тио не упуштајући се у даље испигивање, јер ми je 
обећано, да he ми се умрлица донети, na ето нисам je 
добио, сад ако хоћете ja ћу то примити на себе. Ja 
мислим да je моја хришћанска дужност била да у том 
моменту том оцу, na био он брачан или не, помогнем, 
a на вама je na судите поступак мој. Даље господо, 
200 динара дао сам једном нашем колеги који je до- 
шао из војске и био je око 6 месеци без посла, сада 
je добио nocao и он ће те nape вратити. И друге ис- 
плате које сам учинио ja сам учинио (напр. за Раку из 
Земуна) на основу извештаја у чији извештај ja морам 
да верујем.

Кз Облнснг уирвве удружењз ложачо
ВЕОГРПД (Наставак)

Милану С. Јовановићу, из Кра-
љева за жену динара 1000.— посмрт.

Душану Мирчићу, из Београда
за жену динара 1000.— посмрт,

Тодору Јовановићу, из Вуко-
вара на'име бол. и посм. дин. 3440.— бол. и пос 

Милошу Спасићу, из Ген. Хан-
риса динара 230.— боловање

Аљушу Пољазитовићу, из Ген.
Хаириса динара 720,— боловање

Живку Илићу, из Београда
динара 284,— пр. члан 

ДимитријуМомировићу, из При-
лепа за дете динара 250.— посмрт.

породици Чедомира Станко-
вића, ris Ћуприје динара 1500.— посмрт.

Укупно; 23129.—
3-XI-1935 Београд Управа
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